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Nytt normalavtal förbåtklubbsarrenden

Stadsbyggnadsutskottets förslagtill kommunstyrelsen

Nuvarande standardavtal förbåtklubbsarrendenupphöratt gäUa.

Ann-Chrisdne Svensson (M), Jeanette Hellmark (M) Ulrica Riis-Pedersen (C)
och Per Carlberg (SD) deltar inte i beslutet.

Stadsbyggnadsutskottets beslut

Utgångspunkter förnormalavtal förbåtklubbsarrendenavslås och tas

inte upp förvidare behandling.

Särskiltyttrande
Marie Åkesdotter(MP) anmäler ett särskiltyttrande (se bilaga).

Ann-Chrisdne Svensson (iVf) anmäler ett särskiltyttrande (se bilaga).

Ulrica Riis-Pedersen (C) anmäler ett särskiltyttrande (se bilaga).

Per Carlberg (SD) anmäler ett särskiltyttrande (se bilaga).

Beskrivning av ärendet

Stadsbyggnadskontoret har fåtti uppdrag att ta fram ett förslagpånytt

norraalavtal att användasom utgångspunktvid aytecknande och oniförhandlin|

av arrendeavtal med båtldubbäf,bryggföreningaretc. som arrenderar mark- och

vattenområden av Tyresökornmun.

Det nya normalavtalet förtydligarrätdgheter och skyldigheter förfastighetsägare

och arrendator och ger en mer rättssaker tiUämpningav arrendeupplåtelserna.

Normalavtalet är tänktatt användas som utgångspunkt och kommer behöva

justeras förvarje avtals ingående.

Ordförandeförslag

OrdförandeMats Lindblom (L) föreslåratt en beslutspunkt läggs till om att det

nuvarande normalavtalet förbåtklubbsarrenden upphöratt gälla.

[ustetjfficles sign Utdragsbestyrkatide



fyresökonrnui SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Stadsbyggnadsutskottet

2019-12-18

11 (19)

Yrkande -——

Ann-Chrisdne Svensson (M) yrkar påatt ärendetåterremitteras alls dess att

gatukostnadsfrågan ärutredd.

Ulrica Riis-Pedersen (C) stödjerAnn-Christine Svenssons (M) yrkande samt

yrkar påatt se överpunkten underlag förlov- och dUståiidsaasökningari

normalavtalet.

Per Carlberg (SD) yrkar pååterremiss med modveringen att l. Tyresös

båtklubbar helt ska befrias frångatukostnadsavgifter, detta dåbåtklubbarnainte

äratt anse som fastighetsägare, 2. Tyresökommun anpassar avgifterna för

båtplatseroch vinteruppläggningsplatser dll nivåersom motsvarar de verkliga

kostnadslägeti omlcringliggande kommuner, 3. Tyresökoramun (genom
förvaltningoch ledande polidker) dllsammans med TyresöBåtrådförhandlar

fram ett normalavtal som avspeglar en tydlig balans meUan båtklubbarnas och

kommunens intresse (ge och ta) och förkastarnuvarande förslagtiU

normalavtal.

Marie Åkesdotter(Iv'IP) yrkar att utgångspunkter förnormalavtal för

båtklubbsarenden avslås och tas inte upp förvidarebehandling.

Anita Mattsson (S) och Mats Lindblom (L) bifaller Marie Åkesdotters(Iv'IP)

yrkande.

Beslutsgång

Ordförandeställer frågan om att bifalla Ann-Chrisdne Svenssons (JVI) yrkande
om återremiss och finner att utskottet beslutar att avslåyrkandet.

OrdförandestäUer frågan om att bifall Ulrica Riis-Pedersens (C) yrkande om

återremiss och finner att utskottet beslutar att avslå yrkandet.

Ordförandeställer frågan om att bifalla Per Carlberg (SD) yrkande om

återremiss och finner att utskottet beslutar att avslå yrkandet.

Ordförandeställer frågan om att bifalla Marie Åkesdotters(J\'IP) yrkande att

utgångspunkter förnormalavtal förbåtklubbsarrenden avslås och inte tas upp

förvidare behandling. Stadsbyggnadsutskottet bifaller yrkandet.

U tdragsbcs tyrkande
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Anita Mattsson (S) begär omröstning. Ordförandenmeddelar att den som yrkar
avslag dU Marie Åkesdotters(MP) yrkande röstarja och den som yrkar bifall

röstarnej. Röstningsresultat: 6 nej, 3 avstår, se bifogat

omröstningsprotokoU. Stadsbyggnadsutskottet bifaller därmedMarie

Åkesdotters(MP) yrkande.

OrdförandestäUer frågan om att bifaUa ordförandeförslagettilläggsyrkande och

finner att utskottet beslutar i enlighet med det.

Bilagor

Tjäasteskcivelse nytt normalavtal.pdf

Nytt normalavtal.pdf

l us ter LJ tdragsbes tyrkancle



Tyresö kommun

Omröstningsprotokollstadsbyggnadsutskottet

Sammanträdesdatum:^ ^P6^/7 Röstning§5^

Röstordning; Den som yrkar
Den som yrkar

rostar ja
rostar nej

Justeras

Ordförande Justering

Ordinarie ledamöter Tjänstgörande
ersättare

Ja Nej Avstår

Mats Lindblom (L)

~K.
Anita Mattsson (S) _K:
Ann-Chrisdne Svensson

(M) x
Martin Nilsson (S) x
Chris to ffer Holmström

_I§L x
Marie Åkesdotter(MP)

-XT

Annika Henningsson (M) Jeanette Hellmark (M) _K_
Ulrica Riis Pedersen (C) ^K
Per Carlberg _x_
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ÅterremissyrkanderörandeNytt normalavtal för

båtklubbsarrenden

l Sverigedemokraternas Tyresöska möjlighetentill ett aktivt båtlivvara en självklarhetföralla som så

vill, närhettill skärgårdoch havet ären stor källatill rekreation och återhämtning.Ävenpersoner
med en inte fullt såstark privatekonomi kan att ta del av vårunderbara skärgårdsnatur.Därföranser

vi det viktigt att hållaned kostnaderna såmycket som möjligtsåatt fler har möjlighetta del av

skärgården.

Tyresösideella båtklubbarbygger sin verksamhet påatt de enskilda medlemmarna läggerner

frivilliga insatser i sin båtklubbföratt kostnaderna ska hållasnere. Det ärmycket ideellt arbete kring

detta. Mångaav båtklubbarnasmedlemmar ärmänniskormed bådemindre båtaroch mindre

ekonomiska resurser. Vilket ävenvisar sig i det utredningsmaterial frånBåtrådetsom tydligt visar på
att Tyresökommun brustit i hanteringen av det nya normavtalet som nu presenteras. En av de mer

påtagligadetaljerna äratt Tyresökommun i stort sett helt missat samrådetmed båtklubbarnaoch

flera frågorkommer upp vid granskningen av normavtalet.

En frågasom vi Sverigedemokrater blivit varse om äratt kommunen tar ut gatukostnadsavgifter från

båtklubbarnasom arrenderar mark/vatten av kommunen. Som arrendator betalas en avgift/hyra till

markägaren (i detta fall Tyresökommun) föratt fånyttja det som ingåri arrendet. Utöverdetta så

kräverkommunen arrendatorn och inte mark/vattenägaren(sig själva)pågatukostnader i samband

med ombyggnationer eller förändringarav gator, allmännaplatser mm i områdetdärbåtklubben

arrenderar. Detta uppfattas av oss Sverigedemokrater likvälsom båtägarnai Tyresösom ett

dubbeluttag av avgifter. Någotsom måsteanses vara helt oacceptabelt och måsteupphöra

omgåendeoch självklartborde de båtklubbarsom redan belastats med gatukostnader fådessa

återbetalade.

Sverisedemokraterna yrkar därförpååterremiss enligt följande:

l. Att Tyresösbåtklubbarhelt skall befrias frångatiikostnadsavgifter, detta dåbåtklubbama inte
äratt anse som fastighetsägare.

2. Att Tyresökommun anpassar avgifterna förbåtplatseroch vintenippläggningsplatsertill
nivåersom motsvarar de verkliga kostnadsläget i omkringliggande kommuner.

3. Att Tyresökommun (genom förvaltningoch ledande politiker) tillsammans med Tyresö
Båtrådförhandlarfram ett normavtal som avspeglar en tydlig balans mellan båtklubbamas och
kommunens intresse (ge och ta) och förkastarnuvarande förslagtill normavtal.

Per Carlberg
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Stadsbyggnadsutskottet 2019-12-18

Punkt 5 Nytt normalavtal förbåtklubbsarrenden
Vi yrkar återremiss pågrund av att vi vill se en uträkning av
kostnaden förkommunen om man tar fram underlag förlov- och
tillståndsansökningar.Kommunen skulle eventuellt kunna erbjuda den
servicen om kostnaderna ärrimliga.

Dessutom vill vi att gatukostnaderna ska vara utredda innan hela
förslagetkan tas såatt det blir en helhetsbild förde båtklubbar som
berörsav gatiikostnader.

Vi ska vara en attraktiv skärgårdskommun.Behandlingen av båtägare
i kommunen gagnar inte Tyresö.

/

Ai

Ulrica Riis-Pedersen, gmppledare Centerpartiet Tyresö
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Nytt normalavtal förbåtkjubbsarrenden

Stadsbyggnadsutskottet, §54

Ett normalavtal av detta slag ska utgöraen grund och ge tjänstemänen
fingervisning i hur giltiga avtal ska skrivas framöver. Moderaterna yrkade
återremisspåavtalet tills det att gatukostnaden ärutredd, vi vill se det i sin
helhet.

En generell skrivning ska tillförasavtalet gällandekommunens princip kring
gatukostnader. Utredningen förgatukostnaden kommer att presenteras
under förstaeller andra kvartalet 2020.

Moderaterna tycker att Tyresöbornaska ha sewicen att kunna ägaen båt,
vi ären skärgårdskommunoch ambitionerna behöverhöjasinom detta
område.

p ^-
'
^/n^Tv/z-

Anki Svensson(M)
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OrdförandeMats Lindblom (L) yrkar tilläggpåbeslutsmening - det gamla
normalavtalet upphöratt gä!ia.

Påsittande mötela ordförandeett tilläggsförslagenligt ovan. l handlingarna

har inte det gamla normalavtalet biiagts och vi har inte haft möjlighetatt

läsadet gamla avtalet grundligt därfördeltog Moderaterna inte i beslutet.

/^7^t-
Anki Svensson (M)
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Särskiltyttrande, Stadsbyggnadsutskottet 2019-12-18

§54Nytt normalavtal förbåtkiubbsarrenden

Förlite drygt ett årsedan uppmärksammadeBåtrådetbland annat kommunen påatt det

normalavtal som använtssom utgångspunktföratt teckna arrendeavtal mellan enskilda

båtklubbaroch Tyresökommun var ålderstigetoch inte höllen acceptabel kvalitet. Efter

samtal i börjanav 2019 mellan Båtrådet,representanter fördet nya styret Tillsammans för

Tyresö(S, L, M P) och stadsbyggnadsförvaltningen, inleddes en process föratt i samförstånd

arbeta fram ett nytt normalavtal.

Under åretsom gåtthar ett förslagtill ett nytt normalavtal arbetats fram. Det har varit ett

flertal avstämningarmellan stadsbyggnadsförvaltningen,Tillsammans förTyresöoch

Båtrådetunder året,och i möjligastemånhar krav och synpunkter frånBåtrådetarbetats in i

avtalsförslaget. Dessvärrehar vi mot slutet av denna process kunnat konstatera att det inte

ärmöjligtatt nåfram till en avtalstext som Båtrådettill fullo ärtillfreds med. Det kvarstårhelt

enkelt ett antal krav frånBåtrådetsom inte kan accepteras av kommunen, alternativt inte

generellt kan accepteras ingåi arrendeavtalen föralla båtklubbar. Någraav dessa krav finns

angivna i tjänsteskrivelsen.

Ävenom det inte var möjligtatt uppnåett avtal som Båtrådettill fullo kunde acceptera, valde

Tillsammans förTyresöändåatt läggafram det nya förslagettill normalavtal förbeslut i

stadsbyggnadsutskottet. De nya avtalstexterna har en mycket högrekvalitet äni det gamla
normalavtalet, och tar upp flera angelägnaaspekter bådeur kommunens och båtklubbamas

perspektiv.

Vi kan nu tyvärrkonstatera att vi inte kommer längrei diskussionen, dåingen part tycks vilja

eller kunna kompromissa kring de flesta av de återståendeskiljepunktema. Därföravslogs

ocksåde av oppositionspartierna lämnadeåterremissyrkanden.Yrkanden som dessutom

var relaterade till frågeställningarsom inte hade med detta beslutsärendeatt göra.
Arrendeavgifterna ärredan beslutade av kommunstyrelsen i april 2017, och hanteringen av

gatukostnader kommer upp i ett separat ärendei stadsbyggnadsutskottet underförstå

halvåret2020. Det ärocksåvärtatt notera att gatukostnader endast berören liten minoritet

av båtklubbarna i kommunen, varförde inte hörhemma i normalavtalet som omfattar

samtliga båtklubbar.



Införutskottsmötethar vi kunnat konstatera att inte bara Båtrådetutan ocksåett antal
båtklubbaroch enskilda medlemmar i bétklubbarnainte varit nöjdamed förslagettill
normalavtal. Dådet uppenbart inte heller finns någonbred politisk majoritet förförslagettill
nytt normalavtal, fann vi frånstyrets sida ingen annan rådänatt avslådet lagda förslaget.

Det kan vara såatt förutsättningarnaförbåtklubbarna i Tyresökommun ärsåolika att det
helt enkelt inte ärmöjligtatt ta fram ett modernt normalavtal som passar alla båtklubbar.
Utan normalavtal stårvi nu iställetinfören situation därvarje båtklubbpåegen hand
förhandlarfram arrendeavtal försin verksamhet. Mot bakgrund av det som skett bedömervi
att detta snarare kommer att vara till fördelförde enskilda båtklubbarna,som nu påett
enklare sättkan skräddarsysina respektive avtal förjust sina behov och viktigaste
önskemål.

Mats Lindblom (L)

^-f W^^Jfku^^
Anita Mattsson (S)

u^b-d^d^.
Marie Åkesdotter(MP)
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Datum

Tid

Plats

-—2019-12-18

08:30-10:20

BoUmora

Beslutande Se näryarolista

Övrigadeltagare Se närvarolista

Justeringens plats
och tid Stadsbyggnadskontoret

Paragrafer

Sekreterare

Ordförande

Justerande

50-60

Mats Lindblom

Anki Svensson

Organ

Sammanträdesdatum

Datum dåanslaget sätts upp

Datum dåanslaget tas ned

ANSLAG / BEVIS

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Obsen-era att anslagstiden inte ärsamma sak som överklagandetiden.

Stadsbyggnadsuts kottet

2019-12-18

20-19-12-20

2020-01-14

Fon'aringsplats förprotokollet Stadsbyggnadsfon'altning

L7nderskrift

Jennlfer Peel

c
Utdragsbestyrkancle
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Närvarolista

Beslutande

Mats Lindblom (L)
Anita Mattsson (S)
Anki Svensson (IVf)
Maran Nilsson (S)
Christoffer Hoknström(S)
Marie Åkesdotter(MP), ej närvarandeunder §§57-60
Ulrica Rils-Pedersen (C)
Per Carlberg (SD), ej närvarande under §§55-60
Ajda Asgari (IVFP), tjänstgörandeersättare förMarie Åkesdotter(IVIP) under §§57-60

Jeanette HeUmark (Ivl), tjänstgörandeersättare förAnnika Henningsson (M)
Anders Wickberg (SD), tjänstgörandeersättare förPer Carlberg under §§55-60

Ersättare

Anders Linder (S)
Mats Larsson (L)
Åsade Mander (L)
Mats Fält (IVJ)
UlfPerbo (I<D)

Övriga

Anna Steele, polidsk sekreterare , centerpardet

Gunilla Berg, näringslivschef, Tyresökommun

Hampus Rubaszkin, politisk selureterare, miljöpardet

Helene Hjerdin, planchef, stadsbyggnad

Jennifer Peel, projektsamordnare, stadsbyggnad

Johan Nilsson, byggprojekdedare, stadsbyggnad

^'Iio Björldund,polidsk sel<reterare, sverigedemokraterna

Sara Kopparberg, stadsbyggnadschef, stadsbyggnad

Stefan Hällmark, kommundirektör, kon-u-nunstyrelseföryaltningen

Tony Björldund,polidsk sekreterare, sverigedemolu-aterna

Johan Smeder, exploateringsingenjör, stadsbyggnads fön--altningen

ÅsaWedmalm, jurist/exploateringsingenjör, stadsbyggnadsfon/'altningen

Anna Gustafsson, exploateringsingenjör,stadsbyggnadsfön-altningen

usterandes sign Utdi-agsbestyrkancle
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Nathalie Zotterman, sekreterare, stadsbyggnads förvaltningen

Frånvarande

Annika Henniagsson (IVf)
Inger Gemicioglu (V)

usceraAcles sigii Utdragsbestyrkande


